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Vážení družstevníci, 

úvodem bych stručně zrekapituloval aktivitu představenstva v r. 2014. Následně 

budu informovat o vlastním hospodaření družstva a závěrem vás seznámím 

s ekonomickými výsledky, které samozřejmě navazují na vlastní hospodaření družstva.   

Představenstvo se v prvním pololetí scházelo společně s kontrolní komisí 

jedenkrát měsíčně. Od druhého pololetí se zavedl nový systém porad a představenstvo 

zasedá pravidelně každý týden, takže jeho jednotlivá rozhodnutí jsou podstatně 

operativnější a navíc jedenkrát měsíčně se koná společné zasedání představenstva a 

kontrolní komise. Kontrolní komise má možnost se kdykoliv zúčastnit schůze 

představenstva. Představenstvo celý rok pracovalo v nezměněném složení – ing. Nerad, 

předseda, pan Hrdlička místopředseda a paní Marie Dvořáková byla členkou 

představenstva do červnové členské schůze, kde ji vystřídala paní Olga Dvořáková. 

Kontrolní komise během roku byla ve složení Ing. Karel Velechovský, ing. Václav 

Balihar a paní Olga Dvořáková, kterou po jejím zvolení do představenstva nahradila paní 

Marie Dvořáková a ta se zároveň stala předsedkyní kontrolní komise. Tým zaměstnanců 

na jaře 2014 posílila slečna Veronika Vodrášková. Ostatní zůstalo beze změn. 

 

K vlastnímu hospodaření. 

Družstvo hospodařilo v roce 2014 na celkové výměře 852,27 ha, z této výměry 

bylo 796.6 ha orné půdy a zbytek tvořily travní porosty. Loňský rok by1 z pohledu 

výnosů nadprůměrným u některých komodit. Podílelo se na tom několik faktorů. Jednak 

se zvedla průměrná teplota roku 2014 o 2°C a zároveň byly srážky rozloženy do měsíců, 

kdy je rostliny nejvíce potřebovaly. Výnosy činily u pšenic cca 5,7 t/ha, řepky 4,6 t/ha, 

kukuřice 10 t/h, mák 0,86 t/ha, jarní ječmen 6,2 t/ha. Jelikož výnosy v celé České 

republice byly nadprůměrné, odrazilo se to v cenách komodit, které oproti roku 2013 

klesly směrem dolu. Zvýšené výnosy tak nahradily pokles cen. V roce 2014 jsme 

pěstovali cukernou řepu, smlouva je podepsána s Tereos TTD Dobrovice. Výnosu u 

cukerné řepy jsme dosáhly 85 t/ha při cukernatosti 16 %. Znova se potvrdilo, že i 

v našich podmínkách, kde nejsou tak úrodné půdy jako v Polabí se nechá pěstovat 

cukerná řepa s dobrým ekonomickým výsledkem. 

V živočišné výrobě jsme pokračovali ve výkrmu býků. Podařilo se nám předělat 

stáj K 174, kde bylo vazné ustájení na volné, kapacita stáje na výkrm býku je 134 ks. 
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Celý rok se dařilo naplňovat stav okolo 100 ks býků, po dokončení stáje K 174 jsme 

započali s dalším nákupem zástavových býků. Cílový stav je prozatím 200 ks, se snahou 

výhledově dosáhnou 230 ks. Veškeré jatečné býky dodáváme na jatka Chov servisu 

Hlavečník, potažmo do Hypermarketu Globus Pardubice.  Denní přírůstek se v průměru 

pohyboval v rozmezí 1,1-1,3 kg/den, což znamenalo, že vyskladňovací váha býků se 

pohybuje v rozsahu 650-850 kg, Realizační cena se pohybovala v průběhu roku 2014 

kolem 47 Kč/kg živé váhy. Pozitivem je také to, že celé toto stádo obhospodařuje pouze 

jeden pracovník, samozřejmě s výjimkou odklízení hnojů, které se však realizují přibližně 

jednou za 2-3 týdny.  

 V roce 2014 družstvo věnovalo úsilí i vzhledu areálu, kde došlo ke generální 

opravě ocelokolny, ve které je umístěna posklizňová linka obilí. Na administrativní 

budově došlo k výměně části oken za plastové, čímž se zmenšily tepelné ztráty budovy a 

předpokládáme, že se to projeví na úspoře energie. Výměna zbytku oken proběhla 

v měsíci dubnu 2015. 

V roce 2015 chceme v tomto trendu pokračovat, natřít střechu ocelokolny, která je 

využita na skladování obilí a dále pokračovat v opravách areálu. 

 V roce 2014 jsme také investovali v oblasti mobilní zemědělské techniky, kde 

jsme nakoupili 210 Hp traktor firmy John Deere a diskový podmítač firmy Lemken. Tato 

technika ušetří jednak pracovní síly, ale především zvýší kvalitu přípravy půdy. Pro 

doplnění je nutno ještě konstatovat, že také v této oblasti pokračujeme v nastoupeném 

trendu. Na jaře 2015 jsme nakoupily nový pluh Kverneland a také podepsali dlouhodobou 

nájemní smlouvu na nový kombajn, čímž jak jsme přesvědčeni došlo k definitiovnímu 

vyřešení sklizní. 

 

V oblasti vlastníků nedošlo v průběhu roku 2014 k podstatným změnám. 

 

Velkým problémem družstva se jevil závazek družstva z roku 2003, zde musím 

informovat, že družstvo dostává svým závazkům, které učinilo v letech 2013 a 2014. 

 

Družstvo se stále musí vyrovnávat s problémy překupů zemědělské půdy od 

stávajících vlastníků různými jedinci a subjekty, kteří často nenabízejí adekvátní cenu za 

tuto půdu a vlastníci z neznalosti problému tuto půdu prodávají. Jedna se o různé 

spekulanty, za kterými většinou stojí cizí kapitál. Dále je ještě třeba zmínit skutečnost, že 
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družstvu v roce 2014 vypověděla pronájem pozemků obec Zaječice. Jako náhradu za 

takto pozbyté pozemky se družstvu podařilo dohodnout o rozšíření pronájmu pozemků od 

společnosti Ojgar – Moťka. Dále představenstvo přijalo rozhodnutí o uvolnění určité části 

finančních prostředků, které jsou směrovány na vlastní odkup pozemků, na kterých 

družstvo hospodaří a jejichž vlastníci jsou ochotni své pozemky družstvu prodat. V tomto 

bude družstvo postupovat i nadále. 

 

K ekonomickým výsledkům. 

Rok 2014 jsme ukončili opět s kladným hospodářským výsledkem plus 1 201 tis. 

Kč. Tento pokračující trend kladného hospodaření vyplývá především z pokračující dobré 

práce v rostlinné výrobě, z nákupu nových moderních strojů a v nezanedbatelné míře i v 

přístupu všech zaměstnanců družstva, bez ohledu zda se jedná o THP nebo dělnickou 

profesi. 

 

Uvedu zde několik ekonomických ukazatelů týkajících se výsledků hospodaření: 
 

Ukazatel 
 

20l3 
 

2014 

 
Rozdi1 

20l4-2013 
 

 
Procentuální 

podíl 
 

Výkony 21 056 24 083 3 027 114 

Tržby 19 845 19 298 -547 97 
Výkonová 
spotřeba 

19 157 22 130 2 973 116 

Přidaná 
hodnota 

1 900 1 953 53 103 

Osobní náklady 3 266 4 146 880 127 

Odpisy 1 122 1 938 816 173 

Provozní 
výsledek 
hospodaření 

3 497 1 547 -1 950 44 

Hospodářský 
výsledek 

3 208 1 201 -2 007 37 

 
Přestože se docílilo zvýšení výkonů, došlo k poklesu hospodářského výsledku a to 

z toho důvodu, že se více prostředků věnovalo na opravy a údržbu, čímž došlo ke zvýšení 
výkonové spotřeby a návazně hospodářského výsledku. 
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Ještě několik čísel týkajících se majetku družstva 
 

Ukazatel 
 

20l3 
 

2014 

 
Rozdi1 

20l4-2013 
 

 
Procentuální 

podíl 
 

Aktiva 34 485 41 102 6 617 119 

Dlouhodobý 
majetek 

16 228 19 436 3 208 120 

Oběžná aktiva 13 715 17 937 4 222 131 
Krátkodobé 
pohledávky 

2 684 2 358 -326 88 

Vlastní kapitál 5 406 6 528 1 122 121 

Krátkodobé 
závazky 

9 149 12 149 3 000 133 

Bankovní úvěry 2 049 6 169 4 120 301 
 
 

V rozvaze došlo opětovně ke zvýšení vlastního kapitálu o 1 122 tis. Kč na 
konečných 6 528 tis. Kč a musím konstatovat, že tento trend bude nadále. Prakticky u 
všech ukazatelů rozvahy je patrna snaho vedení družstva o stálé posilování investic, 
potažmo o snahu posilovat majetek. 
  

Tyto a další docílené výsledky hospodaření ve svém důsledku znamenají to, že 
naše družstvo pokračuje v růstu a našim cílem musí být udržení této stoupající úrovně i 
v roce 2015. 
 

Vážení družstevníci, 
je třeba věnovat vysokou pozornost hospodaření v letošním roce, kde se musíme 

zaměřit na následující oblasti tak, byl dodržen růst, jak se o tom hovořilo výše. 
Jedná se prakticky o obdobné úkoly, jako jsme si stanovili v minulém roce: 

− realizace vyrovnaného rozpočtu družstva 

− zajištění finanční stability a omezení závislosti družstva na cizích zdrojích 
− pokračování výkrmu býků, včetně dosažení cílového stavu 200 ks  

− nadále pokračovat v postupné obnově strojů 
− průběžný výkup pozemků pro naše hospodaření  
− nadále pokračovat v úhradě finančních půjček 

 
 
Děkuji vám za pozornost  


